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Handikapprådet 

1 juni 2010 

Plats och tid Erstaviksrummet kl. 18.30 – 20.30 

Närvarande Jan-Eric Jansson (kd) Nacka kommun, ordförande 
Birgitta Westman (fp) - ” -, 1.e vice ordförande 

Håkan Löndahl (s) - ” -, 2:e vice ordförande 
Kerstin Fagerström AANV 

Lena Evrell FUB 
Inger Fyrsjö HiSL/HRF 

Christine Mattsson R 
Zigan Karlsson Lezdin R 

Arne Arenteg RSMH Nacka 
 Pernilla Wetterdahl NHR 

Övriga deltagare 	 Hans-Ivar Swärd, stadsledningskontoret, Eva Ralling, resultaten
hetschef, socialtjänsten, Cecilia Schönewald, planerare/ utveckla
re, socialtjänsten, Sven Andersson, översiktplanerare, Miljö & 
Stadsbyggnad, Lisa Lindström arkitekt, Aperto  

Utses att kontrasignera 	 Lena Evrell 

Underskrifter Sekreterare 	…………………………………………… 
Hans-Ivar Swärd 

Ordförande	 ……………………………………………. 
Jan-Eric Jansson 

Kontrasig- …………………………………………… 
nerar 

Lena Evrell 

Utdragsbestyrkande 
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1.  Minnesanteckningar från möte den 16 mars 2010 
Föregående minnesanteckningar lades till handlingarna med tillägg av att askkopparna vid stadshuset ännu 
inte flyttats enligt önskemål vid mötet. 

2. Översiktsplaneringen 
Sven Andersson, översiktsplanerare på kommunens planenhet, beskrev arbetet 

som nu pågår med att utarbeta en ny översiktsplan. Det är ett projekt där dialog 

med invånare, företag och andra är en viktig del. "Ett socialt, ekologiskt och eko

nomiskt hållbart Nacka" kan stå som sammanfattning för arbetets mål.  

Projektet som ska ge Nacka en aktuell översiktsplan startade hösten 2009. Enligt 

direktiven till arbetet ska kommunens vision "Öppenhet och mångfald" genomsy

ra både planarbetet och den färdiga planen. Översiktsplanen ska bli ett viktigt stra

tegiskt medel för kommunens utveckling. Den ska visa kommunens viljeinrikt

ning och skapa tydliga spelregler för kommuninvånarna och marknadens aktörer, 

utan att hindra den flexibilitet som är nödvändig i den dynamiska region Nacka 

tillhör. 

Följande sex punkter är översiktsplanens utmaningar och målområden: 


• Ett effektivt och klimatanpassat transportsystem. 
• En attraktiv och hållbar byggd miljö. 
• Värna natur och vatten för rekreation och biologisk mångfald.  
• Mångfald och trygghet i livets alla skeden.  
• Starkt näringsliv, bra handelsutbud och gott om mötesplatser i hela Nacka.  
• Ett regionalt tänkande i planeringen. 


Tillgänglighetsfrågorna kommer att nämnas i översiktplanen, men det blir av för

klarliga skäl på en övergripande principiell nivå. Under hösten kommer ytterligare 

information att lämnas om arbetet med översiktplanen.


Kerstin Fagerström frågade, apropå transportsystem, varför kommunen kör färdig

lagad mat från Sala istället för att närproducera, det är emellertid en fråga som inte 

tas upp i översiktsplanen. Monica Beckman påpekade betydelsen av att tillgäng

lighetsfrågorna beaktas när det senare upprättas detaljplaner, och detta kommer in 

i ett mycket tidigt stadium i detaljplanprocessen. Arne Arenteg ansåg att översikt

planen skulle vara mera bindande än den är och att den regionala samverkan mås

te betonas.  


Informationen lades därefter till handlingarna. 

3. Verksamhet vid BOSSE, Råd, stöd & kunskapscenter 
BOSSE erbjuder personer med rörelsehinder, ofta i kombination med andra funktionsned

sättningar som berör de kognitiva färdigheterna tal, hörsel, syn eller minne, upplysningar, 

information, rådgivning och stöd i frågor om t.ex. hemtjänst, personlig assistans, bostad 

och arbete. 

Stockholms stad har tidigare stått för den totala kostnaden för BOSSE för hela länet. Från 

och med 2010-07-01 har Stockholm stad beslutat att ge bidrag endast för stadens egna 

behov av BOSSE.  

Styrelsen för Kommunförbundet Stockholms Län (KSL) rekommenderar länets kommu

ner, exklusive Stockholms stad, att under en övergångsperiod 2010-07-01 tom 2011-12

31ersätta BOSSE Råd, stöd och kunskapscenter per kommuninvånare och besök. För 
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Nacka innebär det en ersättning på max 47 754 för perioden 1/7-31/12 2010 och max 95 

509 för perioden 1/1-31/12 2011, sammanlagt max 143 000 kronor. KSL:s kansli har i 

uppdrag att i samverkan med länets kommuner diskutera behovet av en gemensam verk

samhet, liknande BOSSE, efter 2011. 

Social- och äldrenämnden har den 18 maj 2010 beslutat om ersättning enligt ovanstående. 


Informationen läggs till handlingarna. 

4.	 Redovisning för tillgänglighetsarbetet enligt kommunens 

handikappolicy 


Eva Ralling och Cecilia Schönewald redovisade socialtjänstens redovisning. Den 

leder mer framåt än bakåt, annars kommer inte verksamheten att utvecklas. Å 

andra sidan så kräver handikappolicyn en återkoppling som inte heller får glöm

mas. Idag finns det flera dokument och verksamheter som arbetar med tillgänglig

hetsfrågorna och en samordning vore värdefull. 

Inom socialtjänsten kommer man nu att för sin del göra årliga program/planer för 

verksamheten.  

Av övriga hade bara kulturnämnden resp. utbildningsnämnden lämnat korta rap-

porter för 2009. 


Håkan Löndahl fann socialtjänstens redovisning acceptabel, medan de övriga två 

var bristfälliga. Lena Evrell frågade om anhörigstödet kommer att förstärkas samt

överförmyndarens granskning som var mycket kameralekonomisk och i liten ut

sträckning i övrigt granskade levnadsvillkor och gode männens arbete i dessa av

seenden, något som var väl så viktigt.  

Eva Ralling berättade att det kommer att tillsättas en tjänst under hösten för att ar

beta specifikt med frågorna kring anhörigstödet.  Funktionen kommer att finnas på 

äldreenheten för att få en önskvärd samordning. Vad gällde överförmyndarverk

samheten så har socialtjänsten kontakter där inriktning och hantering kan tas upp. 


Handikapprådet beslutar att ställa en fråga till kommunstyrelsen om betydelsen av 
att nämnderna lämnar sina årliga rapporter och att alla ännu inte gjort det. 

Informationen läggs till handlingarna. 

5.	 Ny handikappolicy 
Handikapprådet beslutar att hemställa hos kommunstyrelsen att den nuvarande 

handikappolicyn ses över avseende namn, beskrivning av handikapprådets roll 

och uppgift och annat som ev. kan erfordras för att motsvara dagens krav. 


6.	 Projekt för tillgänglighetsanpassning av Nacka stadshus 
För arbetet med stadshuset hade fastighetskontoret till stöd en projekt- och refe

rensgrupp som består av Alexander Erixson, Carina Jansson, Björn Johannisson, 

Lisa Lindström, Pernilla Wetterdahl, Åsa Lundegren samt Görel H Wallinder, 

projektledare. 

Arkitekt Lisa Lindström beskrev närmare vad som ska ske i stadshusets plan 

0/entréplanet och justeringar som kommer att ske i bl.a. hygienutrymmen för en 

bra tillgänglighetsanpassning. Monica Beckman betonade att de landskapslös-
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ningar som nu skulle införas i stadshuset var i många fall mycket olämpliga för 
sköra personer och även andra klienter. Det måste beaktas vid lokalplaneringen. 

Informationen läggs till handlingarna. 

7.	 Förslag till nytt namn på handikapprådet 
Handikapprådet föreslår kommunstyrelsen att rådets namn med omedelbar verkan 
och utan att invänta justeringar i policyn, ändras till Rådet för funktionshinderfrå
gor. Därigenom erhålls en överensstämmelse med dagens regelverk och det 
språkbruk som nu börjar användas.  

8.	 Skolinspektionens svar med anledning av tidigare påpe
kanden efter en kvalitetsgranskning med inriktning mot 
kommunens och skolornas insatser för elever med funk
tionsnedsättning 

Skolinspektionen hade 2009 gjort en granskning av ett antal svenska kommuner i 
rubricerade fråga. I Nacka granskades två kommunala skolor, Boo Gårds Skola 
resp. Sågtorpsskolan, något som föranledde ett antal påpekanden till Nacka kom
mun från inspektionens sida. Dessutom hade handikapprådets ordförande framfört 
synpunkter. 
Skolinspektionen bedömer att Nacka kommun har vidtagit åtgärder med anledning 
av beslut efter en kvalitetsgranskning i Nacka kommun, Boo Gårds skola och Såg
torpsskolan. Skolinspektionen har för avsikt att hösten 2010 följa upp att de redo
visade åtgärderna givit avsett resultat. 

Informationen läggs till handlingarna. 

9.	 Tillgänglighet i bostäder (Exempelritningar och riktlinjer) 
Från Miljö & Stadsbyggnad hade överlämnats till rådet skriften Tillgänglighet i 
bostäder (Exempelritningar och riktlinjer). Det var ett samverkansprojekt mellan 
ett halvdussin kommuner som funnit att det idag fanns ett flertal olika regelverk, 
men ingen sammanställning i ett och samma dokument. Den sammanställning 
som nu tagits fram kommer att underlätta arbetet i hög grad. 

Informationen läggs till handlingarna. 

10.	 Ledamöter i arbetsutskottet 
Gunder Wåhlberg och Christine Mattsson är ledamöter i arbetsutskottet. 
Lena Evrell lämnar arbetsutskottet. 
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11. Anmält 
Under föreningsrådets resp handikapprådets möte fanns följande anmälningar:  

1. Väl & V 
2. NHR Föreningsnytt 
3. Hört & hänt 
4. Aktuellt i socialtjänsten 
5. Socialtjänstens kvalitetsredovisning 2009 
6. Yttranden över planer: 


Orminge 1:21 Boo Hembygdspark 

Ektorps centrum 

Kummelnäs, Björnbergsområdet 


7. SÄN protokoll 23 mars 2010 
8. SÄN protokoll 18 maj 2010 

12. Övrigt 
Zigan Karlsson Lezdin påpekade att det i Ektorps Centrum fanns utställt skyltar 
och annat som var hindrande för inte minst synskadade. Handikapprådet vänder 
sig till M&S och begära att placering av skyltar, uteserveringar etc. kontrolleras 
att de följer gällande regler och tillstånd för att inte vara ett hinder. 

Till nästa rådsmöte presenteras en ekonomirapport. 

*********************************************************** 

Nästa möte med handikapprådet onsdag den 6 oktober 2010 kl 18.30 i Erstaviks
rummet 
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